



Issue #6: "Raising Clio's Consciousness: Women's History and Archives in Canada"

Veronica STRONG-BOAG

RÉSUMÉ

L'auteure accuse les archivistes de négliger de collectionner les documents relatifs au nouveau champ d'étude qu'est l'histoire des femmes. Elle examine la littérature canadienne récente sur le sujet dans le but de sensibiliser les archivistes au rôle qu'ils doivent jouer : re-examiner leur collection et concentrer leurs efforts sur de nouvelles acquisitions. Pour que l'histoire des femmes reçoive l'attention qu'elle mérite, elle recommande de désigner une personne responsable de ce domaine.

ABSTRACT

The author accuses archivists of neglecting to collect documents relating to a new field of study: women's history. The author examines recent Canadian literature on the subject in order to increase the awareness of archivists on the role that they must fulfill of re-examining their collection and concentrating their efforts on new acquisitions. The author recommends that one person be responsible for the acquisition of women's archives so that the field receives the attention it deserves.